
Protokół 
II Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 05 grudnia 2018r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący obrad Pan Marek 
Maciejewski, który przywitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy 
oraz zaproszonych gości. Pan Przewodniczący zarządził głosowanie obecności i stwierdził, że 
sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 

W sesji udział wzięli radni: 
Batycka Regina Teresa 
Dembska Monika 
Dorota Wysz  
Janiak Jędrzej 
Kirkowska  Ewa Maria 
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan Henryk 
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof  Zbigniew 
Wilczyk Maria Jolanta 
Żołądek Jakub 
 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Lucyna Jaroszewska 
Czesław Książkiewicz 
Henryk Lesiński 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak-Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Irena Plebanek-Pawlak – Podinspektor ds. wymiaru podatków 



Joanna Radomska –  Inspektor ds. księgowości podatkowej 
Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian.  

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2019 rok. 

6. Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 
organizacjami pozarządowymi  oraz  innymi podmiotami w 2019 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego dokonującego polecenia 
wyjazdu służbowego w stosunku do Przewodniczącego Rady Gminy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wykazu składników 
majątkowych stanowiących wkład niepieniężny do spółki – Zakład Komunalny Sp. z o.o. 
z siedzibą w Kleszczewie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do 1m3 ścieków w okresie od 01  
stycznia 2019r. do 05 czerwca 2019r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r 

15. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2018-2040. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy 
Kleszczewo oraz określenia zasad  ich zbywania, nabywania i wykupu. 

17. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 

20. Zakończenie. 

Ad. 2 porządku posiedzenia 
Radni nie zgłosili interpelacji. 



Ad. 3 porządku posiedzenia 
Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 

uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z I Sesji:  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas I Sesji Rady Gminy 

przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 5 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/9/2018 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2019 rok przedstawiła Pani Plebanek-
Pawlak. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji  
Rady Gminy. Pani Plebanek-Pawlak poinformowała, że zaproponowano jako stawkę 
obliczenia podatku rolnego na rok 2019 kwotę 52,49 zł za jedną dt. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/9/2018 została podjęta 
 

Ad. 6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/10/2018 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości przedstawiła Pani Plebanek-Pawlak. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzenia Komisji.  
Projekt uchwały  zawiera następujące roczne wysokości stawek podatku od nieruchomości : 
1) od gruntów : 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,93 zł od 1 m2 powierzchni, 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – 4,71 zł od 1 ha powierzchni, 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,29 zł od 1 m2 powierzchni, 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015 r. o rewitalizacji (t.j. Dz.U. z 2018r., poz. 1398), i położonych na terenach, 
dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod 
zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym 
obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 



odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 
zgodnie z przepisami prawa budowlanego - 3,09 zł. od 1m2 powierzchni, 
2) od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych - 0,79 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 22,56 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,98 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,78 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, 
e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 7,90 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej, a garaże i budynki gospodarcze nie związane z prowadzeniem działalności 
gospodarczej – 4,66 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
3) od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 
dnia 12 stycznia 1991r.o podatkach i opłatach lokalnych. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/10/2018 została podjęta 
 

Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/11/2018 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych przedstawiła Pani Radomska.  
Projekt uchwały zawiera następujące stawki podatku od środków transportowych: 
1) od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: 
a) powyżej 3,5 ton do 5,5 ton włącznie - 656 zł 
b) powyżej 5,5 ton do 9 ton włącznie - 799 zł 
c) powyżej 9 ton a poniżej 12 ton -1.016 zł 
2) od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 
ton – w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju 
zawieszenia, stawki podatkowe określa załącznik Nr 1 do uchwały 
3) od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą 
lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 
ton - 1.863 zł 
4) od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą 
lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 
ton, stawki podatkowe określa załącznik nr 2 do uchwały 



5) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 
całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością 
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – 422 zł 
6) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 
całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością 
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego, stawki podatkowe określa załącznik nr 
3 do uchwały 
7) od autobusu , w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 
a) mniejszej niż 22 miejsca - 1.920 zł 
b) równej lub większej niż 22 miejsca - 2.441 zł 
Uchwała było szczegółowo omówiona podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/11/2018 została podjęta 
 

Ad. 8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/12/2018 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi  oraz  innymi podmiotami w 2019 r. 
przedstawiła Kierownik Referatu Oświaty. Uchwała było szczegółowo omawiana podczas 
posiedzenia Komisji  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/12/2018 została podjęta 
 

Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/13/2018 w sprawie ustalenia  wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt Uchwały był przedstawiany podczas posiedzeń Komisji. 
Uchwała przewiduje wynagrodzenie dla Wójta w wysokości takiej jak w poprzedniej 

kadencji. W chwili obecnej z uwagi na rozpoczęcie  nowej kadencji i złożenie ślubowania w 
dniu 21 listopada 2018 r. zachodzi potrzeba ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 
Projekt uchwały został przedstawiony szczegółowo  podczas  posiedzenia Komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Uchwała Nr II/13/2018 została podjęta 
 

Ad. 10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/14/2018 w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 

dokonującego polecenia wyjazdu służbowego w stosunku do Przewodniczącego Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń 
Komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że osoba wskazana przez Radę ustala termin i miejsce 
wykonywania zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej w 
stosunku do Przewodniczącego Rady Gminy.  Rada wskazała Wiceprzewodniczącą Rady 
Gminy Monikę Dembską. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/14/2018 została podjęta 
 

Ad. 11 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/15/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wykazu 

składników majątkowych stanowiących wkład niepieniężny do spółki – Zakład Komunalny 
Sp. z o.o. z siedzibą w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, 
że, zmiana załącznika spowodowana jest koniecznością wskazania wartości netto 
poszczególnych składników mienia. Szczegóły podjęcia tej uchwały omawiane były podczas 
posiedzenia  Komisji, jak również wskazane są w uzasadnieniu uchwały. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/15/2018 została podjęta 

Ad. 12 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/16/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała była 
omawiana podczas wspólnego posiedzenia Komisji. Projekt uchwały dotyczy udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego  na realizację  zadań izby wytrzeźwień, w 
formie dotacji celowej ze środków budżetu gminy na 2019 r.  w wysokości 12.922,00 zł. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 



Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/16/2018 została podjęta 
 

Ad. 13 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/17/2018 w sprawie ustalenia wysokości dopłat do 1m3 ścieków 

w okresie od 01  stycznia 2019 r. do 05 czerwca 2019 r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik powiedziała, że uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzenia Komisji, 
stawki do 05 czerwca 2019 roku pozostają takie jak w roku 2018.   

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/17/2018 została podjęta 
 

Ad. 14 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/18/2018 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r 

przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany, które wprowadzono w 
uchwale budżetowej po posiedzeniu komisji, wraz z objaśnieniami, radni otrzymali drogą 
elektroniczną. Od momentu przesłania informacji nic się nie zmieniło. 

Zmniejszenie dochodów o 14.892.784,86 zł 
Zmniejszenie wydatków o 22.750.730,03 zł 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/18/2018 została podjęta 
 

Ad. 15 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/19/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kleszczewo na lata 2018-2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik wymieniła 
przedsięwzięcia ujęte w WPF: 

- zimowe utrzymanie dróg 2018-2019 
- wsparcie finansowe dla Zakładu Komunalnego na kredyt dotyczący VAT 

Szczegółowo zmiany były omawiane podczas posiedzenia Komisji. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 



Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/19/2018 została podjęta 
 

Ad. 16 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr II/20/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji 

Gminy Kleszczewo oraz określenia zasad  ich zbywania, nabywania i wykupu przedstawiała 
Pani Skarbnik. Pani Skarbnik powiedziała, że kwota na rok 2018 i 2019 nie zmieniła się, 
zmieniły się nazwy serii. Od 2019 roku nazwy serii nazywałyby się od A do F. 

Radny Janiak spytał, jaki jest koszt emisji obligacji i warunki oprocentowania 
obligacji? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że WIBOR wynosi 6M i marża średnioważona przez 
wszystkie lata 1,05;  koszt obsługi emisji ok. 20.000,00 zł. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Uchwała Nr II/20/2018 została podjęta 
 

Ad. 17 porządku posiedzenia 
Radny Rajchelt poinformował, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy były  projekty uchwał głosowane podczas sesji oraz bieżące sprawy gminy. 
 

Ad. 18 porządku posiedzenia 
Wydarzenia/spotkania 
7 XI - ZM GOAP - zmiany w statucie związane z wprowadzeniem nowych 
przepisów  dotyczących samorządów (transmisja obrad, utworzenie komisji skarg, wniosków 
i petycji), sytuacja w związku (wniosek wykonawców o zwiększenie wynagrodzenia za 
odbiór i zagospodarowanie odpadów), 
8 XI - spotkanie dotyczące kalendarza imprez – Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. Pan 
Wójt zwrócił uwagę aby osoby organizujące imprezy zwracały uwagę na kalendarz GOKIS 
aby terminy imprez nie pokrywały się. 
10 XI - wieczornica z okazji 100-lecia Odzyskania przez Polskę Niepodległości. Występ 
Chóru Słowiki oraz dzieci i młodzieży ze szkół z terenu Gminy. 
11 XI uroczystości kościelne -  złożenie kwiatów pod tablicą ku czci Powstańców 
Wielkopolskich na cmentarzu w Tulcach, 
14 XI - Zarząd ZM Schronisko - projekt planu finansowego oraz wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2019 - 2024. 
29 XI - Wizyta Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień w Poznaniu ppłk Ryszard 
Grześkowiaka wraz z zastępcą - rozmowa na temat utrzymania stanu gotowości akcji 
kurierskiej oraz zainteresowania mieszkańców udziałem w wojsku OTK, 



5 XII - Zarząd Lokalnej Grupy Działania - Trakt Piastów - omówienie raportu z wdrażania 
Lokalnej Strategii Rozwoju i propozycji zmian w LSR, w tym terminu i programu walnego 
zgromadzenia  
Inwestycje i remonty 
- zakończona budowa ulic Świerkowej, Bukowej, Sosnowej, Tulipanowej, Chabrowej, 
Wrzosowej, Narcyzowej.    
Rozstrzygnięty został przetarg na budowę ul.  Makowej, Irysowej i Narcyzowej. 
Już realizowana jest budowa ul Makowej.  
Czekamy na zakończenie procedury zgłoszeniowej na ulicę równoległą do budowanej szkoły 
Tulcach. 
- rozpoczęta została budowa chodnika w Poklatkach - udział środków funduszu sołeckiego, 
- rozstrzygnięty został przetarg na budowę drogi Markowice - Mikuszyn (ok. 0,3 km) - koszt 
450.000.00 zł. Dotacja z Powiatu poznańskiego 100.000,00 zł.  
- przebudowa drogi powiatowej Kleszczewo-Swarzędz - prawdopodobny termin zakończenia 
prac do 15 grudnia, 
- rozbudowa szkoły w Tulcach – trwają prace wykończeniowe. Wystąpi opóźnienie związane 
z przebudową łącznika – konieczne jest przeprojektowanie łącznika. 
- termomodernizacja  świetlicy w Poklatkach (WRPO ZIT) - opóźnienie, 
- trwa remont szatni w hali sportowej w Kleszczewie - dotacja z programu "Szatnia na 
medal"  44.000,00 zł. Koszt całości 99.000,00 zł, 
- rozstrzygnięta została procedura przetargowa na przebudowę pomieszczeń przychodni w 
Nagradowicach - wydzielenie poczekalni dla gabinetu dentystycznego, 
- powstaje gminne centrum tradycji i szkoleń OSP w strażnicy w Kleszczewie. Pomieszczenia 
przebudowują strażacy z OSP w Kleszczewie w ramach środków z funduszu sołeckiego oraz 
pozyskanych z budżetu państwa, 
- nasadzenia drzew na drodze Kleszczewo - Markowice - usunięto Topole i w ramach 
dofinansowania z WFOŚiGW posadzono 200 szt. graba pospolitego - dofinansowanie 
20.425,00 zł. koszt całkowity 43.000,00 zł,  -  w ramach drugiego dofinansowania - z Urzędu 
Wojewódzkiego posadzono 100 lip miododajnych - dotacja 90% kosztów. W 2018 roku 
usunięto 83 drzewa, posadzono 300.  

Informacje: 
- zimowe utrzymanie dróg obsługuje: 
               - drogi gminne - firma FBSerwis / Zakład Komunalny 
               - drogi powiatowe - Trans - Bruk Marek Begier 
               - drogi wojewódzkie - Saferoad Grawil Włocławek 
- instalacja czujników do pomiaru zanieczyszczeń powietrza. Program Metropolii Poznań. 
Montaż 160 czujek, w tym 3 na terenie gminy Kleszczewo. Mieszkańcy będą mieli 
możliwość sprawdzania na terenie całej Metropolii Poznań jakości powietrza. 

 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
 Radna Wysz spytała na kiedy planowane jest otwarcie nowej części szkoły w 
Tulcach? 
Pan Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie prace opóźnią się o ok dwa miesiące. 

Radna Wysz spytała także gdzie będą montowane czujniki do pomiaru jakości 
powietrza? 
Pan Wójt odpowiedział, że czujniki montowane będą na budynkach szkół 



Radny Janiak zadał pytania: 
- jakimi instrumentami, możliwościami dysponuje Urząd Gminy Kleszczewo, aby 

monitorować czym palą mieszkańcy (jaki opał stosują do ogrzewania domów)? 
- jakie narzędzia ma Aglomeracja i my jako jej członkowie aby przeciwdziałać 

zanieczyszczaniu powietrza, jakie narzędzia kontroli? 
- co można zrobić aby jakość powietrza była lepsza? 
- co może zrobić mieszkaniec, który widzi, że jest zła jakość powietrza, że ktoś spala 

np. śmieci? 
Pan Wójt odpowiedział, że czujniki są narzędziem profilaktyki, nie rozwiążą one 

problemu zanieczyszczonego powietrza. Czujniki maja zwrócić uwagę społeczeństwa na 
problem zanieczyszczonego powietrza.  
Mieszkańcy powinni zgłaszać służbom jeśli zauważają, że ktoś spala śmieci, zanieczyszcza 
środowisko. Zgłoszenia tego typu można dokonać w Urzędzie Gminy, jeśli dotyczy to osób 
fizycznych, natomiast jeśli chodzi o firmy to należy powiadomić Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska, oczywiście zgłoszenie można złożyć także na policji.  
Problem zanieczyszczonego powietrza jest problemem globalnym, dotyczy szczególnie 
naszego kraju ale także reszty świata. Mechanizmy muszą być wprowadzone odgórnie i 
obejmować cały kraj, nie uda się uzdrowić powietrza w skali jednej gminy. Potrzebne są 
wyspecjalizowany służby dysponujące odpowiednim sprzętem, dzięki któremu w konkretnym 
miejscu można dokonać kontroli np. jakości opału, a także mechanizmy, które pozwolą 
wyegzekwować stosowanie zasad. Zapewne nie uda się uniknąć nakładania kar.  
Służby takie powinny mieć możliwość szybkiej reakcji w sytuacji łamania prawa. W chwili 
obecnej o planowanej kontroli należy uprzedzić, w związku z czym często sama kontrola nie 
jest w stanie wykazać nieprawidłowości. 
Bardzo pozytywnym rozwiązaniem są np. dofinansowania dla mieszkańców na wykonanie 
termomodernizacji budynków. 
 Radny Rajchelt spytał czy braki  nasadzeń będą uzupełnianie? Prawdopodobnie w 
związku z suchym rokiem część nowo posadzonych drzew uschła. 
Pan Wójt odpowiedział, że w miejsca gdzie występują braki będą sadzone nowe drzewa. 
 Radny Rajchelt spytał, gdzie można uzyskać informacje na temat Wojsk Obrony 
Terytorialnej? 
Pan Wójt odpowiedział, że informacje takie umieszczone będą w najbliższej gazetce gminnej 
oraz na stronie internetowej gminy. 
 Radna Kirkowska spytała czy są informacje  na temat wykonania dodatkowego 
przejścia dla pieszych na ulicy Swarzędzkiej w Gowarzewie, pomiędzy Pianotexem a ulicą 
Akacjową - w okolicy ulicy Starowiejskiej? 
Pan Wójt odpowiedział, że nie ma jeszcze informacji. 

Sołtys Gowarzewa spytała, czy modernizacja ulicy Siekiereckiej w Gowarzewie 
została umieszczona w planie budżetu Powiatu i będzie realizowana budowa 1 km tej drogi w 
roku 2019? 
Pan Wójt odpowiedział, że otrzymał zapewnienie z  Zarządu Dróg Powiatowych o zgłoszeniu 
do budżetu zamiaru realizacji 500 metrów ulicy Siekiereckiej. Projekt wykonany jest na 1 km, 
natomiast w roku 2019 planowane jest wykonanie 500 metrów. 

Sołtys Gowarzewa spytała czy rozpoczęły się prace przy rewitalizacji parku w 
Gowarzewie, czy były typowane drzewa do wycinki? Czy wokół parku- ul. Kasztanowa i ul. 
Akacjowa, wykonany będzie chodnik?  



Kiedy będą montowane  przystanki w Gowarzewie?  
Pan Wójt odpowiedział, że jest przygotowywana specyfikacja przetargowa. Projekt obejmuje 
modernizację parku oraz wykonanie parkingu od strony ulicy Akacjowej.  
Przystanki są zamówione, oczekujemy na dostawę.  
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań  i wyczerpaniem porządku obrad 
Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 
17:15. 

 
 
       Za zgodność z przebiegiem obrad 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 
Agata Zdobylak     Marek Maciejewski 

 


